



Burma Monitor
 Research & Monitoring

ယခုရက်စွဲမှတ်တမ်းပါ အချက်အလက်များသည် မြန်မာ့အရေး လေ့လာသူများအဖွဲ့၏ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၈ ရက်နေ့မှ ဒီဇင်ဘာလ ၁၃ ရက်နေ့အတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ၊ ဆွေးနွေးမှုများနှင့် တခြားသော ဆက်စပ်သတင်းများအား မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် မှတ်တမ်းတင်ထားသော ရက်အလိုက် ငြိမ်းချမ်းရေးသတင်းစုစည်းချက်များဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရက်စွဲမှတ်တမ်းပါအချက်များသည် မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများ၏ အမြင် နှင့် အာဘော်မဟုတ်ဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်သော မီဒီယာဖော်ပြချက်များအား စုစည်းပေးထားခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့မှ ထုတ်ဝေလျက်ရှိသော ငြိမ်းချမ်းရေးရက်စွဲမှတ်တမ်းများနှင့် လအလိုက်သုံးသပ်ချက် အနှစ်ချုပ်မှတ်တမ်းများအား ပိုမိုကောင်းမွန်စေရန်အတွက် အကြံပြုချက်များပေးပါရန်နှင့် အကြံပြုချက်များပေးပို့လိုပါက bcmg.burma.org@gmail.com နှင့် ဖုန်း - 09-796636737 တို့ကို ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့

ရက်စွဲ	အကြောင်းအရာ	ရည်ညွှန်း	ဒေသ
၂၈.၁၁.၂၀၁၇	<p>နိုဝင်ဘာလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် တနိုင်းမြို့နယ်အတွင်း၌ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ကချင်အမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (KIA) တိုက်ပွဲများ ပြင်းထန်စွာ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ကချင်လွတ်လပ်ရေး တပ်မတော် KIA တပ်မဟာ ၂ တပ်ရင်း ၁၄ ဧရိယာအတွင်းသို့ မြန်မာ့တပ်မတော်က ထိုးဖောက်ဝင်ရောက် လာသည့်အတွက် တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု KIO/KIA က ပြောဆိုခဲ့သည်။ (NMG)</p> <p>တပ်မတော်မှ သျှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ RCSS/SSA နှင့် ပတ်သက်ပြီး ၅ လ ကျော်ကြာဖမ်းဆီးခံထား ရသည့် ၁၂ နှစ်အရွယ် ကျောင်းသားတဦး အပါအဝင် ရွာသား ၉ ဦးအား အမှု ၁၃ မှု ဖြင့် ဟိုပုံးတရားရုံးတွင် တရားစွဲဆိုထားခဲ့သည်။ Shan Human Rights Foundation (SHRF) မှ ရွာသားများအား အမြန်ဆုံး ပြန်လွှတ်ပေးရန် နိုဝင်ဘာလ ၂၈ ရက်နေ့ ရက်စွဲဖြင့် ကြေငြာချက်ထုတ်ပြန် တောင်းဆိုခဲ့သည်။ (Panglong) (Irrawaddy)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့နယ် ငရား(အထက်) ကျေးရွာမှ ဒေသခံ ဦးမောင်ဖြူ(ခ) ဦးကျော်သာအောင်သည် မိုင်းနင်းမိ၍ သေဆုံးမှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (Irrawaddy)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာဧည့်ခန်းမ၌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ကေအင်န်ယူဥက္ကဋ္ဌ စောမူတူးစေးဖိုးတို့ ဆုံစကား ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သတ်သော အကြောင်းအရာများအား ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အတူ ဒုတိယ တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းနှင့် ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးထွဋ်တို့ တက်ရောက်ကြပြီး ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး (KNU)ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အတူ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဖဒို စောကွယ်ထူးဝင်းတို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (mmtime) (SGMAH) (SGMAH) (Military Office) (KNUHQ)</p> <p>သမ္မတဟောင်းဦးသိန်းစိန်နှင့် ကရင်အမျိုး သားအစည်းအရုံး(ကေအင်န်ယူ)ဥက္ကဋ္ဌ စောမူ တူးစေးဖိုးတို့ နေပြည်တော်ရှိ သမ္မတဟောင်း ၏ ရွှေလယ်တောရိပ်သာ၌ နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် ညနေပိုင်းက တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်ပတ်သတ်သော အကြောင်းအရာများ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (mmtime)</p> <p>၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်နေ့တွင် မွန်ပြည်နယ်၊ ရေးမြို့နယ်ရှိ ပုပ္ဖဝတီကျေးရွာ ကိုရင်လေးကျောင်း၌ မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ အေးဇံနှင့် မွန်ပြည်သစ်ပါတီ(NMSP)မှ ဒုဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ဟံသာ ဦးဆောင်သော ခေါင်းဆောင်များ အလွတ် သဘော တွေ့ဆုံကာ တနိုင်လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ထိုးနိုင်ရေး အတွက် ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (Mon News) (Popular)</p>	<p>TMT-KIA တိုက်ပွဲ</p> <p>HR-Violation</p> <p>မြေမြှုပ်ခိုင်း</p> <p>KNU-TMT ဆွေးနွေးပွဲ</p> <p>KNU-Former President</p> <p>MonGov't - NMSP ဆွေးနွေးပွဲ</p> <p>JMC-S</p>	<p>ကချင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ချင်း</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>မွန်</p> <p>ပဲခူး</p>

	<p>နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ JMC-S (ပဲခူး) ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ သံတောင်ကြီးမြို့နယ်သို့ သွားရောက်၍ ဒေသခံ ပြည်သူလူထုနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာပေါင်း (၁၈) ရွာမှ ပြည်သူလူထု (၃၅၀) ခန့် ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (JMC) (Military Head Office)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်နေ့ မနက်ပိုင်းတွင် ပုဂံရဟန်းမင်းကြီး Francis သည် ဘာသာပေါင်းစုံ ခေါင်းဆောင်များအား တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ နေ့လည်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ သမ္မတအိမ်တော်၌ သမ္မတဦးထင်ကျော်၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်တို့နှင့် သီးခြားစီ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ ပုဂံရဟန်းမင်းကြီးမှ အစိုးရတာဝန်ရှိသူတွေ၊ သံတမန်တွေ၊ လူမှုအခြေပြု အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များအား နေပြည်တော် နိုင်ငံတကာ Convention Center ၌ တွေ့ဆုံ မိန့်ခွန်း ပြောခဲ့သည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ မိန့်ခွန်း ပြောကြားခဲ့သည်။ (StOffice) (RFA) (VOA) (VOA) (Mizzima) (Frontier) (Popular) (MOI) (RFA) (RFA)</p> <p>တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် မြန်မာ-ဘီလာရစ် စစ်ဖက်နည်းပညာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေး ပူးတွဲကော်မရှင် ဘီလာရစ်ဘက် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် State Military Industrial Committee of The Republic of Belarus ၏ First Deputy Chairman ဖြစ်သူ Maj. Gen. Igor Demidenko ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဝိုလ်ချုပ်မြင့်နွယ်နှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြပြီး မြန်မာ-ဘီလာရစ် စစ်ဖက်နည်းပညာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေး ပူးတွဲကော်မရှင် ဘီလာရစ်ဘက် ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-ဘီလာရစ် နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော် နှစ်ရပ်အကြား စစ်ဖက်နည်းပညာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်ရေး၊ စစ်ဖက်နှင့် မသက်ဆိုင်သည့် နည်းပညာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု များအား သက်ဆိုင်ရာ ဌာနများနှင့် ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်ရေး၊ တပ်မတော်နှစ် ရပ်ကြား ဆက်ဆံရေးမှ တစ်ဆင့် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံမှု ပိုမိုတိုးတက် ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်ရေးတို့အား ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (TheLadies) (Military Office Eng Version)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ရန်ကုန် - နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p>
<p>၂၉.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>နိုဝင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် သျှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း သီပေါမြို့နယ် နမ့်လင်းကျေးရွာ နှင့် နမ့်တိုက်မိုင်း ကျေးရွာကြား၌ အရှေ့မြောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် လက်အောက်ခံ မြန်မာတပ်မတော် ခလရ-၁၄၇ မှ အင်အား ၇၀ ကျော်ခန့်ရှိ စစ်ကြောင်း နှင့် မြောက်ပိုင်း သျှမ်းပြည်တပ်မတော် SSPP/SSA တို့ နံနက် ၈ နာရီခွဲ အချိန်မှ ၉ နာရီအချိန်ထိ နာရီဝက်ကျော်ကြာ တိုက်ပွဲပြင်းထန်စွာ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး တိုက်ပွဲတွင် နှစ်ဦး နှစ်ဘက်ထိခိုက်ကျဆုံးမှုများရှိခဲ့သည်။ (Tai Freedom) (Panglong)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ပလက်ဝမြို့နယ် ငရားကျေးရွာ၌ နေထိုင်သည့် (၂၅) နှစ်အရွယ် အမျိုးသား တစ်ဦး မိုင်းထိမှန် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ချင်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့မှ နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် သတင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (7day)</p> <p>ကချင်ပြည်နယ်တွင် စစ်ဘေးတိမ်းရှောင်သွားသည့် ကချင်ဒေသခံများ စွန့်ခွာသွားသော စိုက်ခင်းနှင့် ခြံမြေ အဆောက်အဦ နေရာများအား မူလပိုင်ရှင်များထံ ပြန်လည်ပေးအပ်နိုင်ရေးအတွက် ကချင်ပြည်နယ် အစိုးရက စီမံဆောင်ရွက်နေသည်ဟု ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် တဦးမှ ပြောခဲ့သည်။ (VOA)</p> <p>သျှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ RCSS/SSA နှင့် ပတ်သက်ပြီး ၅ လ ကျော်ကြာ ဖမ်းဆီး ခံထားရသည့် ၁၂ နှစ်အရွယ် ကျောင်းသားတဦး အပါအဝင် ရွာသား ၉ ဦးအား တပ်မတော်မှ အမှု ၁၃ မှု ဖြင့် တပ်မတော်မှ တရားစွဲဆိုခဲ့ပြီး ဟိုပုံးတရားရုံးတွင် နိုဝင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ရွာသားများမှ တရား ရုံးချိန်းတက်ခဲ့ကြသည်။ (Irrawaddy)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် မိုင်းပျဉ်းမြို့ တွေ့အုပ်ဦးစီးမှူးလူထုရွေးချယ်တင်မြောက်သည့် ကျေးရွာအုပ်စုဥက္ကဋ္ဌ နှင့် ကျေးရွာ ဥက္ကဋ္ဌအသစ် ရွေးချယ်တင်မြောက်ရန် ဒေသခံများအား အစည်းအဝေးခေါ်ယူကာ ပြောကြားခဲ့ပြီး အဆိုပါ မြို့နယ်တွေ့အုပ်ဦးစီးမှူးက ဥက္ကဋ္ဌအသစ် ရွေးချယ်တင်မြောက်သည့်ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်ပြီး တြိဂံတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် လက်အောက်ခံ မိုင်းပျဉ်းမြို့ အခြေစိုက် အစိုးရတပ်မတော် ခြေလျင်တပ်ရင်း အမှတ်-၄၃ က ဒေသခံများအား "ဥက္ကဋ္ဌနေရာကို ဘယ်သူပဲတက်တက် အဲဒီကျေးရွာဒေသထဲကို သျှမ်းပြည်တပ်မတော် (RCSS/SSA) တပ်ဖွဲ့ လုပ်ရှားတာ ၊ ဖြတ်သန်းသွားတာတွေ တွေ့ရင် အစိုးရတပ်မတော်ဆီကို ချက်ချင်းသတင်းပို့ ရမယ်"ဟု အမိန့်ပေးပြောကြားခဲ့ကြောင်း RCSS ပိုင် Taifreedom သတင်းဌာနမှ ဖော်ပြခဲ့သည်။ (Taifreedom)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၂၉ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသား ပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန၌ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံ တတိယ အစည်းအဝေးအတွက် ကြိုတင် ပြင်ဆင်ခြင်း စားပွဲဝိုင်းဆွေးနွေးပွဲအား ကျင်းပခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြီးခဲ့သော အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများမှ တင်သွင်းထားပြီး</p>	<p>SSPP/SSA - TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>မြေမြှုပ်မိုင်း</p> <p>စစ်ဘေးရှောင်</p> <p>HR-Violation</p> <p>HR-Violation</p> <p>ပင်လုံအကြံ့ အစည်းအဝေး</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ချင်း</p> <p>ကချင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>နေပြည်တော်</p>

ဆွေးနွေးရန်ကျန်ရှိနေသေးသည့် အချက်များအား လာမည့် ၂၁-ပင်လုံ တတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးတွင် ပိုမိုတွင်ကျယ်စွာ ဆွေးနွေးနိုင်စေရန် အကြံပြုနိုင်ရန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြခြင်း ဖြစ်သည်။ စားပွဲပိုင်း ဆွေးနွေးပွဲသို့ အစိုးရအစုအဖွဲ့မှ ဦးခင်ဇော်ဦး၊ ဦးဇော်ဌေး၊ ဦးကျော် ကျော်ဟန်၊ ဦးဗရတ်ဆင်း၊ ဦးနိုင်ဆွေဦး၊ ဦးသက်နိုင်ဦး၊ ဒေါက်တာဝါဝါမောင်၊ ဦးအောင်လွင်ဦး၊ ဒေါက်တာဒေါ်သီတာထွန်း၊ ရဲမှူးကြီး ခင်ဇော်၊ ဒုတိယရဲမှူးကြီး အေးနိုင်၊ ဒေါက်တာ သပြေညို၊ ဦးမင်းသိမ်း၊ ဦးလှမောင်ရွှေ၊ ဒေါက်တာ ဒေါ်စန်းစန်းအေး၊ ဦးဇော်ဝင်း၊ ဒေါက်တာဆန်းဦး၊ ဦးမျိုးမင်းစိုး၊ တပ်မတော်အစုအဖွဲ့မှ ဗိုလ်ချုပ်စိုးနိုင်ဦး၊ ဗိုလ်ချုပ်ဆန်းမြင့်၊ ဗိုလ်ချုပ် တင်မောင်ဝင်း၊ ဗိုလ်ချုပ်နေလင်း၊ ဗိုလ်မှူးချုပ်စိန်ထွန်းလှ၊ ဗိုလ်မှူးချုပ်ဝင်းမိုး၊ ဗိုလ်မှူးချုပ်မြင့်မောင်ဦး၊ ဗိုလ်မှူးချုပ် နေဝင်းအောင်၊ ဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်ကျော်ဦး၊ ဗိုလ်မှူးကြီးကျော်စိုးဦး၊ ဗိုလ်မှူးကြီးကျော်စိုးဝင်း၊ ဗိုလ်မှူးကြီးအောင် ခင်သိန်း၊ ဗိုလ်မှူးကြီးစန်းလွင်၊ ဗိုလ်မှူးကြီးထွန်းအေး၊ ဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်ဝင်းဇော်၊ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးထွန်းထွန်းဝင်း၊ ဦးစောဗိုလ်နီ၊ လွှတ်တော်အစုအဖွဲ့မှ ဦးအောင်စိုး၊ နော်ခရစ္စထွန်း၊ ဦးစိုးဝင်း၊ ဦးလွင်ကိုလတ်၊ ဦးဌေးဝင်းအောင် (ခ) ဦးပြုံးချို၊ ဒေါ်မိကွန်ချမ်း၊ ဒေါ်နန်းထွေးသူ၊ ဒေါ်နီရွှေလျန်း၊ ဦးမင်းဦး၊ ပါဝင်သင့်ပါဝင်ထိုက်သူများ အစုအဖွဲ့မှ ဦးကျော်ဝင်း၊ ဦးဇေယျာသူ၊ ဦးသန်းအေး၊ ဦးသန်းအောင်၊ ဦးမြင့်သိန်း၊ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာမောင် မောင်အေး၊ ဦးမင်းဇော်ဦး၊ ဦးကိုကိုလှိုင်၊ ဦးအောင်နိုင်ဦး၊ ငွန်ကျုံးလျန်၊ မစုမွန်သင်အောင်နှင့် တိုင်းရင်းသားအစုအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များဖြစ်သည့် ဦးလှဘော်အောင်၊ ဦးထိုဖူးဒဂုန်၊ ဦးစထွန်းအောင်၊ ဦးနိုင်စိုးသိန်း၊ ဦးသန်းမြင့်၊ ဦးနိုင်မောင် မြင့်၊ မန်းထောင်စိန်၊ ဦးကျော် မြင့်၊ ဦးဘောင်လန်း၊ စိုင်းအောင်သာ၊ စိုင်းထွန်းရင်၊ စိုင်းကျော်ခိုင်၊ စိုင်းအောင်တင်၊ ဦးစီးရယ်၊ ဦးစောဘမိုး၊ ဦးစောကျော်မိုးတို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ [\(TheLadies\)](#) [\(MOI\)](#)

ကရင်နီအမျိုးသား တိုးတက်ရေးပါတီ KNPP မှ ဦးဆောင်ပြီး ဖရူဆိုမြို့နယ်၊ ထီးသော်ကူးကျေးရွာတွင် ရှိသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကျောင်းဖွင့်မည့်ကိစ္စအား ခွင့်ပြုချက်မရသည့်နယ်မြေတွင် အကောင်အထည် ဖော်နေသည့်အတွက် ရပ်ဆိုင်းထားရန် ပြည်နယ်လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး လက်မှတ်ဖြင့် ပြည်နယ်အစိုးရက တားမြစ်ထားကြောင်း နိုဝင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် KNPP ရဲ့ လှိုင်ကော် ဆက်ဆံရေး ရုံး တာဝန်ခံ ခူးညေးရယ်မှပြောကြားခဲ့သည်။ [\(RFA\)](#)

နိုဝင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့ ညနေ ၄ နာရီခွဲတွင် ကမ္ဘာအေးကုန်းမြေရှိ ဝီယမ်မင်္ဂလာမေ့သဘင်၌ သံဃမဟာ နာယက ဆရာတော်များနှင့် ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး ဖရန်စစ်တို့ ငြိမ်းချမ်းရေး နှင့် သဟဇာတရှိမှုကို စောင့်ရှောက်ထိန်းသိမ်းရာတွင် ဘာသာရေး ခေါင်းဆောင်များ၏ အခန်းကဏ္ဍအား ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ထိုဆွေးနွေးပွဲအား မဟာန ဆရာတော်(၁၇)ပါး တက်ရောက်ပြီး ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးဘက်မှ ရိုမန်ကက်သလစ် ဘုန်းတော်ကြီးများနှင့် ဘာသာဝင် ၂၄ ဦး တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ညပိုင်းတွင် ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး၏ မြန်မာပြည်ခရီးစဉ်နှင့် ပတ်သက်ပြီး ဆူးလေရှန်ဂရီလာမှာ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ [\(Irrawaddy\)](#) [\(Mizzima\)](#) [\(Mizzima\)](#) [\(BBC\)](#) [\(RFA\)](#) [\(VOA\)](#) [\(Eleven\)](#) [\(7day\)](#) [\(Frontier\)](#) [\(RFA\)](#) [\(VOA\)](#)

နိုဝင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး ဖရန်စစ်နှင့် ဘာသာကြီး ၄ ခု၏ ထိပ်ပိုင်းခေါင်းဆောင်များ သီးသန့်တွေ့ဆုံခဲ့ရာတွင် ကက်သလစ်ဘာသာဝင် ကချင်တိုင်းရင်းသားများ၏ ကိုယ်စားလှယ်တဦး ဖြစ်သော ကချင်ပြည်နယ် ဒီမိုကရေစီပါတီ (KSDP) ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတူးရာမကချင်ပြည်နယ် အတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးအခြေအနေနှင့် စစ်ဘေးရှောင်များ၏ အခြေအနေများအားတင်ပြခဲ့သည်။ [\(VOA\)](#)

နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက် နံနက်က ကျိုက္ကဆံအားကစားကွင်း၌ ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး၏ လူထုမဏ္ဍား တရားပွဲ တက်ရောက်လာသော နိုင်ငံတစ်ဝန်းမှ ကက်သလစ်ဘာသာဝင်များ အပါအဝင် ပြည်သူနှစ်သိန်းခန့်ကို ဂုဏ်တော်ချီးမွမ်းခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ [\(VOA\)](#) [\(7day\)](#)

နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ကရင်ပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ JMC-S (ကရင်) ၏ (၁၀) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကို ဘားအံမြို့ ကော်မတီရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ JMC-S (ကရင်) ၏ (၁၀) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးတွင် ကော်မတီဝင် အရေအတွက်အား အစိုးရကိုယ်စားလှယ် (၁) ဦး၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်း ကိုယ်စားလှယ် (၁) ဦး နှင့် အရပ်သား ကိုယ်စားလှယ် (၄) ဦး ထပ်မံတိုးမြှင့် ဖွဲ့စည်းသွားရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။ ကရင်ပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီတွင် အစိုးရကိုယ်စားလှယ် (၇) ဦး၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ် (၇) ဦးနှင့် အရပ်သားကိုယ်စားလှယ် (၈) ဦး စုစုပေါင်း ကော်မတီဝင် (၂၂) ဦးအထိ ရှိလာမည်ဖြစ်သည်။ [\(JMC\)](#) [\(MOI\)](#)

ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ (JMC) အဖွဲ့ဝင်များနှင့် နည်းပညာ အထောက်အကူပြု ဝန်ထမ်းများအတွက် Insider Mediation အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ရန်ကုန်မြို့တွင် နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်နေ့ အထိ ကျင်းပခဲ့သည်။ ပဋိပက္ခ ဖြေရှင်းရေးတွင် ကိုယ်တိုင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသူများအတွက် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှု စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေး အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲသို့ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အဆင့်နှင့် ဒေသဆိုင်ရာအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲ စောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီဝင်များ၊ ယင်းကော်မတီအသီးသီး၏ နည်းပညာအထောက်အကူပြုရုံးများမှ တာဝန်ရှိသူများ

EAO	ကယား
Pop Fransis	ရန်ကုန်
Pop Fransis	ရန်ကုန်
Pop Fransis	ရန်ကုန်
JMC-S	ကရင်
JMC-U	ရန်ကုန်

	<p>တက်ရောက်ခဲ့သည်။ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို နယ်သာလန်နိုင်ငံ အခြေစိုက် Clingendael Academy၊ ကုလသမဂ္ဂ ဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (UNDP) နှင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ၊ နည်းပညာအထောက်အကူပြုရုံး (JMC-TSC Union Level) တို့မှ ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ (JMC)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သည့် ဒုတိယအကြိမ် ကချင်ပြည်နယ် လွှတ်တော် အစည်းအဝေး၌ တပ်မတော်သားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်ကြီးကောင်းမြတ်သူ၏ နေရာသို့ ဗိုလ်ကြီးရန်အောင် ထက် အား ခန့်အပ်ကာ အပြောင်းအလဲပြုလုပ်ခဲ့သည်။ (MyitkyinaNews)</p>	<p>တပ်မတော်သား လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်</p>	<p>ကချင်</p>
<p>၃၀.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>ချင်းပြည်နယ်၊ ပလက်ဝ မြို့နယ်အတွင်း ရက္ခိုင့်တပ်မတော် (AA) နှင့် မြန်မာတပ်မတော်တို့ တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ရှင်လက်ဝ ကျေးရွာသို့ တိမ်းရှောင်လာသော စစ်ဘေးဒုက္ခသည်များထံသို့ ကူညီ ထောက်ပံ့ရန် သွားရောက်သော ဝံလက်ဖောင်ဒေးရှင်း နှင့် ရခိုင်အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့ အစည်းများ ကွန်ရက် (Arakan CSOs Network) အဖွဲ့တို့အား ပလက်ဝမြို့အရောက်တွင် ပလက်ဝ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ လက်ရှိနယ်မြေ လုံခြုံရေး စိုးရိမ်ရသည်ဟု ဆိုကာ သွားရောက်ရန် ဟန့်တားခဲ့သည်။ (Irrawaddy)</p> <p>မွန်ပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ JMC-S (မွန်) ၏ (၁၀) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကို မွန်ပြည်နယ်၊ မော်လမြိုင်မြို့၌ နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ JMC-S (မွန်) အဖွဲ့ဝင် အစိုးရ၊ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းနှင့် အရပ်သား ကိုယ်စားလှယ်များ၊ လေ့လာသူများ ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲ စောင့်ကြည့်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့သည်။ (JMC) (Military Office)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့ နံနက် (၉) နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာန၌ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံ တတိယ အစည်းအဝေး အတွက် ကြိုတင် ပြင်ဆင်ခြင်း စားပွဲဝိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ဒုတိယနေ့ကို ကျင်းပခဲ့သည်။ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ ၂၁-ရာစုပင်လုံ တတိယအကြိမ် အစည်းအဝေး အတွက် ကြိုတင်ပြင်ခြင်း စကားဝိုင်းတွင် အစိုးရ၊ လွှတ်တော်၊ တပ်မတော်၊ ပါဝင်သင့် ပါဝင်ထိုက်သူများနှင့် တိုင်းရင်းသား ကိုယ်စားလှယ် ၈၀ ဦး တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြီးခဲ့သော အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများမှ တင်သွင်းထားပြီး ဆွေးနွေးရန်ကျန်ရှိနေသေးသည့် အချက်များအား လာမည့် ၂၁-ပင်လုံ တတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးတွင် ပိုမိုတွင်ကျယ်စွာ ဆွေးနွေးနိုင်စေရန် အကြံပြုညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြခြင်း ဖြစ်သည်။ (MOI) (TheLadies)</p> <p>မြန်မာနိုင်ငံ၌ ချစ်ကြည်ရေးခရီး ရောက်ရှိနေသော ပုပ်ရဟန်း မင်းကြီး ဖရန်စစ်သည် နိုဝင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၂၅ မိနစ်တွင် ရန်ကုန်မြို့မှ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ပြည်သူ့ သမ္မတ နိုင်ငံဒါကာမြို့သို့ အထူးလေယာဉ်ဖြင့် ထွက်ခွာသွားခဲ့သည်။ (MOI) (Eleven)</p> <p>နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် တရုတ်အစိုးရ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ အလုပ်သဘော ချစ်ကြည်ရေးခရီး သွားရောက်ရန် နိုဝင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့ နံနက် ၈ နာရီတွင် နေပြည်တော်မှ အထူးလေယာဉ်ဖြင့် တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာသွားခဲ့ပြီး ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် ကူမင်းမြို့သို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ (MOI) (StOffice) (Irrawaddy) (RFA) (VOA) (TheLadies) (7day) (Eleven) (MOI) (StOffice) (DVB) (mmtime) (Mizzima)</p>	<p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>JMC-S</p> <p>ပင်လုံအကြံ အစည်းအဝေး</p> <p>Pop Fransis</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ချင်း</p> <p>မွန်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>တရုတ်</p>
<p>၁.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ကချင်ပြည်နယ် တနင်္ဂနွေမြို့နယ်အတွင်းတွင် မြန်မာတပ်မတော်ဘက်က ထိုးစစ်ဆင်တာတွေ ပြန်မရုပ်သေး သဖြင့် စစ်ရေး တင်းမာမှုများ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေသည်ဟု KIA ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ ဒုတိယ ဗိုလ်မှူးကြီး နော်ဘူမှ ပြောခဲ့သည်။ (NAB) (RFA) (VOA)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ (၁) ရက်နေ့ နံနက် (၁၀) နာရီ (၁၅) မိနစ်တွင် "ပကာဝ"ရွာအနီး၌ မြန်မာတပ်မတော် နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်မတော်တို့ တိုက်ပွဲစတင်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး နေ့လည် (၁)နာရီခန့်တွင် ကြိတ်ဒေသ "မြိတ်ဝ" အနီး၌လည်း တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ မြန်မာတပ်မတော်မှ ၁၀ ဦး ကျဆုံးပြီး ဒဏ်ရာ ရရှိသူများလည်း ရှိကြောင်း ရက္ခိုင့်တပ်မတော် သတင်းနှင့် ပြန်ကြားရေး ၏ လူမှုကွန်ယက် Facebook စာမျက်နှာတွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။ (TheArakanArmy) (NAB)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး ဖရန်စစ်က မြန်မာနိုင်ငံမှ ပဋိပက္ခများကြောင့် ထွက်ပြေး လာခဲ့ကြသည့် ဒုက္ခသည် ၁၆ ဦးအား ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် ကော့စ်ဘဏားရှိ ဒုက္ခသည် စခန်းများမှ နေ၍ ဒတ္တာမြို့သို့ လာရောက်နိုင်ရန် စီစဉ်ပြီး တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (Irrawaddy) (7day)</p> <p>တရုတ်နိုင်ငံ၊ ပေကျင်းမြို့၌ရောက် ရှိနေသည့် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် နှင့် တရုတ်သမ္မတ ရှိကျင့်ဖျင် တို့သည် ဒေသစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲတွင် ပြည်သူ့ ခန်းမဆောင်ကြီး ပထမထပ်၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံအကြား</p>	<p>KIA-AA တိုက်ပွဲ</p> <p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>Refugee</p>	<p>ကချင်</p> <p>ချင်း</p> <p>ဘင်္ဂလားဒေ့ ရှ်</p> <p>တရုတ်</p>

	<p>ဆက်ဆံရေး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စနှင့် ပတ်သတ်သော နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးနှင့် နှစ်နိုင်ငံအကြား အကောင်အထည်ဖော်မည့် စီမံကိန်းကြီးများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်အား တရုတ်နိုင်ငံမှ ဆက်လက် အကူအညီပေးမည့် ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အတူ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်၊ ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမင်းသူနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အဖွဲ့သည် ပြည်သူ့ ခန်းမဆောင်ကြီး ဒုတိယထပ်၌ကျင်းပသည့် တရုတ်ကွန်မြူနစ် ပါတီနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံရေးပါတီများ၏ အဆင့်မြင့်ခေါင်းဆောင်များ ဆွေးနွေးပွဲတွင် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံရေးပါတီများ၏ အဆင့်မြင့် ခေါင်းဆောင်များ မျက်နှာစုံညီ အစည်းအဝေး (ပထမပိုင်း)သို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး အစည်းအဝေးတွင် အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က တရုတ်နိုင်ငံ အစိုးရ၏ အထူး ဧည့်သည်တော်အဖြစ် တက်ရောက်မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့သည်။ (StOffice) (MOI) (DVB) (TheLadies) (7day) (Eleven) (Mizzima) (Frontier) (RFA) (VOA) (VOA) (TheVoice)</p> <p>တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံရေးပါတီများ၏ အဆင့်မြင့် ခေါင်းဆောင်များ မျက်နှာစုံညီ အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြောကြားခဲ့သော မိန့်ခွန်း အပြည့်အစုံ (VOA)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် ပြည်ဦးလွင်မြို့ စစ်တက္ကသိုလ် စစ်ရေးပြကျင်းပ၌ ကျင်းပပြုလုပ်သော စစ်တက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်း အမှတ်စဉ် (၅၉) သင်တန်း ဂုဏ်ပြုစစ်ရေးပြ အခမ်းအနားသို့ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်မှတက်ရောက်မိန့်ခွန်း ပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါမိန့်ခွန်းတွင် တိုင်းရင်းသားတပ်မတော်အဖွဲ့ ရှစ်ဖွဲ့နှင့် လက်မှတ်ရေး ထိုးနိုင်ခဲ့သည့် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ် ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA)သည် နိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် အဓိက အကျဆုံး အခြေခံ လုပ်ဆောင်ရမည့် အချက်ဖြစ်ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က မိန့်ခွန်း ပြောသည်။ (TheLadies) (7day) (TheLadies)</p> <p>ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ (JMC-U) ၏ နည်းပညာ အထောက်အကူပြုရေးအဖွဲ့ (TSC) မှ တာဝန်ရှိသူများသည် ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ကုလသမဂ္ဂ ဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (UNDP) ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံရာ၌ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလမှ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ မတ်လအထိ လုပ်ဆောင်သွားမည့် တတိယ လေးလပတ်အတွက် ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ညှိနှိုင်းရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (JMC)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>သဘောထား အမြင်</p> <p>JMC-U</p>	<p>တရုတ်</p> <p>ပြင်ဦးလွင်</p> <p>ရန်ကုန်</p>
<p>၂-၁၂-၂၀၁၇</p>	<p>ဒီဇင်ဘာလ (၂)ရက်နေ့တွင် "ပကာဝ"နှင့် တြိဂံဒေသ"မြိတ်ဝ" အနီး၌ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့် တပ်မတော် (AA) တို့ တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ မြန်မာ့တပ်မတော်ဘက်မှ သေဆုံးသူနှင့် ဒဏ်ရာ ရရှိသူ (၂၀) ဦး ရှိကြောင်းနှင့် ရက္ခိုင့်တပ်မတော်ဘက်မှ (၃) ဦး ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့ကြောင်း ရက္ခိုင့်တပ်မတော် သတင်းနှင့် ပြန်ကြားရေး အဖွဲ့၏ Facebook စာမျက်နှာတွင် ဖော်ပြထားသည်။ (TheArakanArmy)</p> <p>တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်မတော် (AA)တို့၏ တိုက်ပွဲများကြောင့် ရှင်းလက်ဝမှာ လက်ရှိ စစ်ဘေးဒုက္ခသည် ၃၄၄ ယောက်ရှိနေပြီး ချင်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် စစ်ဘေးရှောင်များအတွက် လာရောက်လှူဒါန်း ကြသည့် ပစ္စည်းများကို ပလက်ဝမြို့တွင် လက်ခံ၍ အစိုးရအဖွဲ့အစီအစဉ်ဖြင့် စစ်ဘေးဒုက္ခသည်များဆီသို့ ပို့ဆောင်ပေးကြောင်း ဝန်ကြီး ဆလိုင်အိုက်ဇက်ခင်က ဒီဇင်ဘာလ ၂ ရက်နေ့က ပြောခဲ့သည်။ (RFA) (Eleven)</p> <p>နမ္မတူမြို့နယ်တွင်းရှိ မိုင်းရင်ကျေးရွာအုပ်စုအား ဒီဇင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့ မှစတင်ကာ SSPP/SSA ထိန်းချုပ် နယ်မြေမှ TNLA ထိန်းချုပ်နယ်မြေအဖြစ်သို့ ပြောင်းလဲခဲ့ပြီး TNLA မှ ဒေသခံများကိုလည်း မိုင်းရင် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ အစည်းအဝေး တစ်ရက် ခေါ်ယူခဲ့ကြောင်း TNLA ဒုက္ခသည် တာဝန်ရှိသူ တားဂျတ်ဂျားမှ ပြောခဲ့သည်။ (Mizzima)</p> <p>နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် အဖွဲ့သည် ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်နေ့ ဒေသခံတော်ချိန် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် ပေကျင်းမြို့မှ ထွက်ခွာခဲ့ပြီး ညနေပိုင်း ၃ နာရီ ၂၀ မိနစ်တွင် ပေကျင်းမြို့မှ နေပြည်တော်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့သည်။ (MOI) (StCounsellor) (Mizzima) (DVB) (Popular) (7day) (Eleven)</p> <p>"ဝ" ပြည်သွေးစည်းညီညွတ်ရေး ပါတီ (UWSP/UWSA) နှင့်တရုတ်နိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် အစိုးရတို့အကြား ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် တည်ငြိမ်ရေး ရရှိစေရန် ဘိန်းအစားထိုးသီးနှံများ စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါး ပူးပေါင်းတိုက်ဖျက်ရေး လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရန် သဘောတူစာချုပ် ချုပ်ဆိုခဲ့သည်။ (BBC) (7day) (TheVoice)</p>	<p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>IDP</p> <p>SSPP/SSA - TNLA စစ်ရေးတင်းမာမှု</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ချင်း</p> <p>ချင်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>၀</p>

<p>၃.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ဒီဇင်ဘာလ(၃) ရက်နေ့တွင် "ပကာဝ"နှင့် ကြိတ်ဒေသ"မြိတ်ဝ" အနီး၌ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်မတော် (AA) တို့ တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ မြန်မာ့တပ်မတော် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားရာနေရာများသို့ စစ်လက်နက်၊ စစ်အင်အားများကို ဟတ်စကီးများဖြင့် ပို့ဆောင်ခြင်း၊ ဒေသတွင်း၌လည်း စစ်လက်နက်၊ စစ်အင်အားများကို ရွှေ့ပြောင်းသယ်ဆောင်နေခြင်းများကို ဆက်လက်ပြုလုပ်နေခဲ့ကြောင်း ရက္ခိုင့်တပ်မတော် သတင်းနှင့်ပြန်ကြားရေး ၏ Facebook စာမျက်နှာတွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။ (TheArakanArmy)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့က မိုင်းပျဉ်းမြို့နှင့် ၈-၉ မိုင်အကွာတွင် တည်ရှိသော ဝမ်ယောင်ကျေးရွာ၌ ကြိတ်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် လက်အောက်ခံ မိုင်းပျဉ်းမြို့ အခြေစိုက် အစိုးရတပ်မတော် ခြေလျင်တပ်ရင်း အမှတ်-၄၃ မှ အိမ်ခြေ ၁၈ အိမ်မှ ဒေသခံများအား ရွာတွင်းမှ ပြောင်းရွှေ့ပေးရန် အမိန့်ပေး ခိုင်းစေခဲ့သော ကြောင့် ကျေးရွာ ဥက္ကဋ္ဌသည် မိုင်းပျဉ်းမြို့သို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ပြီး အချို့ဒေသခံများက ဝမ်မြေကျေးရွာဘက်သို့ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်ခဲ့ကြကြောင်း Taifreedom သတင်းဌာန မှ ဖော်ပြခဲ့သည်။ (Taifreedom)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့တွင်ရှမ်းပြည်တပ်မတော် မြောက်ပိုင်း(SSPP/SSA) ၏ ထိန်းချုပ်နယ်မြေဖြစ်သော မိုင်းရင်ကျေးရွာအတွင်းသို့ တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (TNLA) မှ ဝင်ရောက်ကာ ရွာဘုန်းကြီးကျောင်း၌ လူစု၍ လူဦးရေ စာရင်းဇယားများ တောင်းခံခဲ့ပြီး နယ်မြေအဖြစ်သတ်မှတ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် SSPP/SSA နှင့် TNLA တို့ စစ်ရေးတင်းမာမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ (BBC) (Irrawaddy)</p>	<p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>HR-Violation</p> <p>SSPP/SSA-TNLA စစ်ရေးတင်းမာမှု</p>	<p>ချင်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p>
<p>၄.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ဒီဇင်ဘာလ(၄)ရက်နေ့၊ နံနက် (၇)နာရီ(၁၅)မိနစ်မှ (၈) နာရီခန့်အထိ "မြိတ်"ဝအနီး၌မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်မတော်တို့(၄၅ မိနစ်)လေးဆယ့်ငါးမိနစ်ခန့်ကြာ တိုက်ပွဲ တစ်ကြိမ် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (TheArakanArmy)</p> <p>မြန်မာ့တပ်မတော်မှ မတရားပြုကျင့်ရန် ကြိုးစားခံရသည့် အမျိုးသမီး ၄ဦးနှင့် ပတ်သတ်၍ တအာင်းကျောင်းသားနှင့်လူငယ်များအဖွဲ့နှင့် တအာင်းအမျိုးသမီးအဖွဲ့အစည်း TWO တို့သည် ဒီဇင်ဘာလ ၄ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (NMG)</p> <p>တနိုင်းမြို့နယ် ပြည်နယ်လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဇော်ဝင်းက ဒီဇင်ဘာလ ၄ရက်နေ့တွင် ကချင် ပြည်နယ် လွတ်တော်၌ တနိုင်းမြို့နယ်ကို စက်သုံးဆီနဲ့ ဆန်ကုန်တင် ယာဉ်တွေ လွတ်လပ်စွာ သယ်ယူ ရောင်းချခွင့်ပြုရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး မေးခွန်းမေးမြန်းရာ ကချင်ပြည်နယ် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီး ဝိုင်းဖျံ့ကြီး သူရမျိုးတင် မှ တရားဥပဒေ မစိုးမိုးနိုင်သည့် ဒေသများတွင် ကချင်လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (KIA) အား ဆက်ကြားပေးဆောင်ပြီး တရားမဝင် ရွှေ့နှင့် ပယင်းများ တူးဖော်လုပ်ကိုင်မှု မပြုနိုင်ရန် ဆန်နှင့် စက်သုံးဆီများ သယ်ယူခွင့်ကို မြောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်က စိစစ်ဆောင်ရွက်နေခြင်း ဖြစ်သည်ဟု ဖြေကြားခဲ့သည်။ (RFA) (Popular)</p> <p>အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံရေး၊ ဥပဒေရေးရာနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေး ဝန်ကြီး Mr.Wiranto ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဒီဇင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့ ည ပိုင်း တွင် နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ (MOI)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့ ဖွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး ဧည့်ခန်းမ၌ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒုတိယဝိုင်းချုပ်ကြီး စိန်ဝင်းသည် ဂျီနီဗာမြို့အခြေစိုက် Centre for the Democratic Control of Armed Forces (DCAF) ညွှန်ကြားရေးမှူး Ambassador Mr. Thomas Guerber နှင့် အဖွဲ့အား တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံရာတွင် ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စများ၊ မြန်မာ့ တပ်မတော်နှင့် DCAFတို့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုမြှင့်တင်ဆောင်ရွက် သွားရေးတို့နှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (MOI)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်အမျိုးသားပါတီ၏ ပဟိုအလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီဝင် ဦးကျော်ဇော်ဦးမှ "အချင်းချင်းတိုက်ခိုက်လုပ်ကြံတာတွေရှိပြီး ရခိုင်အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားနဲ့ ညီညွတ်ရေးကို ဦးမတည်တဲ့ လုပ်ရပ်တွေကြောင့်" ဟုဆိုကာ နှုတ်ထွက်စာတင်ခဲ့သည်။ (DVB)</p> <p>(၁၇)ကြိမ်မြောက် အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်းငြိမ်းချမ်းရေးဖိုရမ်ကို ဒီဇင် ဘာ ၄ ရက်မှ ၅ ရက်အထိ ရန်ကုန်မြို့၊ ပန်ဒါဟိုတယ်တွင် တိုင်းနှင့် ပြည်နယ် ၁၃ ခုမှ အရပ်ဘက်လူမှု အဖွဲ့အစည်းကွန်ရက် ၉၂ ခုမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တစ်သီးပုဂ္ဂလအပါအဝင် တက်ရောက်သူ စုစုပေါင်း ၁၄၅ ဦးဖြင့် ကျင်းပခဲ့သည်။ (7day) (mmtime) (TheLadies) (Mizzima)</p>	<p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>HR-Violation</p> <p>HR-Violation</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>တိုင်းရင်းသား ပါတီများ</p> <p>CSO-Fourm</p>	<p>ချင်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ကချင်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>ရခိုင်</p> <p>ရန်ကုန်</p>

	<p>ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက် ညနေ ၄ နာရီခွဲတွင် တနင်္သာရီတိုင်း မြိတ်မြို့၊ ကမ်းနားလမ်းရှိ SEA VIEW ကွန်ပိုအရှေ့၌ လူထုငြိမ်းချမ်းရေး လှုပ်ရှားမှု (ရက်သတ္တပတ်)အစီအစဉ် တေးဂီတဖျော်ဖြေပွဲနှင့် လူထုငြိမ်းချမ်းရေးလှုပ်ရှားမှုဟောပြောပွဲအား ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဟောပြောပွဲသို့ ဒေသခံပြည်သူ ၅၀၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (MOI)</p>	<p>ငြိမ်းချမ်းရေး လှုပ်ရှားမှု</p>	<p>တနင်္သာရီ</p>
<p>၅-၁၂-၂၀၁၇</p>	<p>ဒီဇင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့ ည ၉ နာရီမှ စပြီး သျှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း နမ်တူမြို့နယ် မိုင်းရင်အုပ်စု၌ တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် TNLA နှင့် သျှမ်းပြည်တိုးတက်ရေးပါတီ သျှမ်းပြည်တပ်မတော် SSPP/SSA တို့ အပြန်အလှန်ပစ်ခတ်မှု ၂ ကြိမ် ဖြစ်ခဲ့သည်။ (PangLong) (7day) (TheLadies) (MarnagarNews) (BBC) (Mizzima)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့တွင် "ပုညာဝရွာ"အနောက်ဖက်တောင်တန်း (အုန်းသီးဝ နှင့် ပကာဝရွာအကြား)၌ မြန်မာတပ်မတော်နှင့် ရက်စွဲတပ်မတော် (AA) တို့ အပြန်အလှန် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (TheArakanArmy)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်နေ့ ရန်ကုန်မြို့ Orchid ဟိုတယ်၌ (၁၇)ကြိမ်မြောက် အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်း ငြိမ်းချမ်းရေး ဖိုရမ်နှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ယင်းဖိုရမ်မှ ရရှိလာသော ဆွေးနွေးချက်ရလဒ်များကို ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်တွင် တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး ကြေညာပေးရန် ဆိုသော အကြောင်းအရာ အပါအဝင် အကြောင်းအရာသုံးခု၊ အချက် ၂၈ ချက်ပါသော အိတ်ဖွင့်ပေးစာအား နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် ခေါင်းဆောင်များထံ အိတ်ဖွင့်ပေးစာ ပေးပို့ခဲ့သည်။ (7day) (mmtime) (TheLadies) (Mizzima) (Irawaddy)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့မှ စတင်ကာ ဒီဇင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့အထိ ထိုင်းနိုင်ငံ ဝဲဆောက်မြို့၌ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားကြသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေး အပစ်ရပ် ၈ ဖွဲ့မှ ခေါင်းဆောင်များမှ EAO များအတွက် လုံခြုံရေးကဏ္ဍနှင့်ပတ်သက်၍ မူဝါဒ တစ်ခုရရှိရန် အစည်းအဝေးပြုလုပ်ခဲ့သည်။ (NMG) (TheLadies) (7day)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့တွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-S) (၁၄)ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို မြိတ်မြို့ရှိ ကော်မတီရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ပြုလုပ်ရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ကမ်းရိုးတန်းဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးဗိုလ်ချုပ်လင်းအောင်နှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (Military) (JMC)</p> <p>ကချင်ပြည်နယ်၊ တနင်္ငူမြို့နယ်တွင်ဆန်နှင့် စက်သုံးဆီများ လွတ်လွတ်လပ်လပ် သယ်ယူ၍ မရသောကြောင့် ဆန် တစ်အိတ်ကို ငွေကျပ် ၄ သောင်းမှ ၆ သောင်းအထိ ဈေးမြင့်တက်နေပြီး ဝယ်ယူရန်မရသည့်အထိ ဆန်ပြတ်လပ်နေသည်ဟု တနင်္ငူမြို့နယ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဇော်ဝင်း မှ ဒီဇင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့တွင် ပြောဆိုခဲ့သည်။ (RFA) (Popular)</p> <p>မွန်အမျိုးသားပါတီ MNP နှင့် မွန်ဒေသလုံးဆိုင်ရာဒီမိုကရေစီပါတီ AMDP နှစ်ဖက်ကိုယ်စားလှယ်များ ပုံမှန်လစဉ်တွေ့ဆုံပွဲတွင် မွန်-လူမျိုးအလိုက် အမျိုးသားအဆင့်နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲကျင်းပနိုင်ရန် ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (MonNews)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၅ ရက် ညနေပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ ရွှေတိဂုံဘုရား တောင်ဘက် မှန်ရုံ မွန်ဓမ္မာရုံ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် မွန်နိုင်ငံရေးပါတီ ညီညွတ်ရေးပါတီ ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့၏ လုပ်ဆောင်ချက်များကို ရန်ကုန်ရှိ မွန်လူထုအား ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်း အခမ်းအနားအပြီးတွင် မွန်နိုင်ငံရေးပါတီ ညီညွတ်ရေး တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့မှ တွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး နိုင်စိုးအောင်မှ မွန်ညီလာခံတစ်ရပ် ကျင်းပမည့် အကြောင်းကို သတင်း မီဒီယာများအား ပြောကြားခဲ့သည်။ (TheLadies) (RFA)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်၌ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသောင်းထွန်းနှင့် အင်ဒိုနီးရှား နိုင်ငံ နိုင်ငံရေး၊ ဥပဒေရေးရာနှင့် လုံခြုံရေး ဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးဝန်ကြီး Mr.Wiranto တို့သည် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးရာတွင် ရခိုင်ပြည်နယ် လုံခြုံရေးကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သတ်သော အခြေအနေများနှင့် ဖြေရှင်းနိုင်ရန် နည်းလမ်းများအား အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနတို့မှ အဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (MOI)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့ မွန်းလွဲ (၃)နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီး၏ဧည့်ခန်းမ၌ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေသည် ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ရုံး သံ အမတ်ကြီး Mr. Kristian Schmidt တို့တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံ၌</p>	<p>SSPP-TNLA တိုက်ပွဲ</p> <p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>CSO-Fourm</p> <p>NCA-S-EAO အစည်းအဝေး</p> <p>JMC-S</p> <p>HR-Violation</p> <p>လူမျိုးအလိုက် အမျိုးသား အဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ</p> <p>တိုင်းရင်းသား ပါတီ</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ချင်း</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>ထိုင်း</p> <p>တနင်္သာရီ</p> <p>ကချင်</p> <p>မော်လမြိုင်</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p>

	<p>အလုပ်သမားရေးရာဥပဒေများ ထုတ်ပြန်ပြဌာန်းဆောင်ရွက်နေမှု၊ အလုပ်သမားအခွင့်အရေးနှင့် လုပ်သား စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးအတွက် ILO နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် မြန်မာနှင့် ဥပဒေပညာမရသူအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား အလုပ်သမားရေးရာ ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေမှု၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိနေသူများအား မြန်မာပြည် လက်ခံနိုင်ရေးအတွက် မြန်မာ- ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ MoU ရေးထိုးဆောင်ရွက်နေမှု၊ ရခိုင် ပြည်နယ် အတွင်း နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး လုပ်ငန်းနှင့် NV Card ထုတ်ပေးရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ရခိုင်ပြည်နယ် အတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းအကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် နေမှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (MOI)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်နေ့၊ နံနက် ၁၁နာရီ တွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဘင်းမိစတက် အတွင်း ရေးမှူးချုပ်ရုံး မှ အတွင်းရေးမှူးချုပ် H.E. Mr. M Shahidul Islam နှင့်အဖွဲ့တို့ဖြင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (Popular) (7day) (Eleven)</p> <p>၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်နေ့တွင် အိန္ဒိယကြည်းတပ် စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ် ဝိုလ်ချပ်ကြီး ဘီပင်ရာဝပ်မှ အိန္ဒိယ တပ်များ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်၍ နာဂအမျိုးသားဆိုရှယ်လစ်ကောင်စီ-ကပ်ပလန်(NSCN-K) အား ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ (Irrawaddy)</p> <p>ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ၏ ၂၇ ကြိမ်မြောက် အထူးအစည်းအဝေး၌ အစွဲလမ်းမရှိနိုင်ငံများပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (အိုအိုင်စီ) မှ တင်သွင်းသော အချက်အလက်ရှာဖွေရေးအဖွဲ့ (Fact Finding Mission) ကို လာရောက်ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုရန် တိုက်တွန်းချက် ပါဝင်သော မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုမူကြမ်းအား မဲခွဲရာတွင် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ မှ Dissociate ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ မဲခွဲဆုံးဖြတ်ရာတွင် ထောက်ခံမဲ (၃၃) မဲ၊ ကန့်ကွက်မဲ (၃) မဲ၊ ကြားနေမဲ (၉) မဲ တို့ဖြင့် မူကြမ်းအား အတည်ပြုခဲ့သည်။(MOI) (7day)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>အိန္ဒိယတပ်- NSCN-K တိုက်ပွဲ</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>နေပြည်တော်</p> <p>ချင်း</p> <p>ဂျီနီဗာ</p>
<p>၆.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ဒီဇင်ဘာ၆ရက်နေ့နံနက် ၁၀နာရီဝန်းကျင်တွင် နမ္မတူမြို့နယ် ဟိုနားကျေးရွာ၌ TNLA တပ်ရင်း (၈၇၆) နှင့် မြန်မာစစ်တပ် တပ်မ ၈၈ လက်အောက်ခံ ၁၁၅ (၃၄၄) တပ်ဖွဲ့တို့တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။မြန်မာ့တပ်မတော်မှ ၅ ဦးကျဆုံးပြီး ၃ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း TNLA ပိုင် သတင်းပြန်ကြားရေး Facebook လူမှုကွန်ယက်ပေါ်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။ (Magnagar) (BBC) (Irrawaddy) (TNLA) (NMG) (TNLA)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ၆ ရက်နေ့တွင် "ပုညာဝရွာ"အနောက်ဖက်တောင်တန်း (အုန်းသီးဝ နှင့် ပကာဝရွာအကြား)၌ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်မတော် (AA) တို့ အပြန်အလှန် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (TheArakanArmy)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့ ည သန်းခေါင်ချိန်တွင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း မုံးကိုဘက်သို့ ထွက်ခွာခဲ့သော ၁၀၅ မိုင် ဘက်မှ မြန်မာ တပ်မတော်၏ ၂၂ ဘီး ကားကြီး ၂ စီး၊ တုန်ဖုန်းကား ၂ စီး နှင့် ကားငယ် ၁ စီးအား ကချင် လွတ်လပ်ရေး တပ်မတော် (KIA)တပ်မဟာ (၆) မှ မိုင်းခွဲ တိုက်ခိုက်ခဲ့သည်။ (KachinNews)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင်တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ "ဖမ်းဆီးထားသည့် မန်ကန်ကျေးရွာတွင် TNLA အဖွဲ့နှင့် ဆက်စပ်သည်ဟုဆိုသော ဦးကျော်ခိုင်(ခ)အိုက်မြိုင်အား စစ်ဆေးမေးမြန်းချက်အရ" မိုင်းထောင်ရာတွင် လိုက်ပါဆောင်ရွက်သည့် ဟိုက်တန်ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး မိုးကျော်(ခ)အကျော်အား ထပ်မံဖမ်းဆီးခဲ့ပြီး ၎င်းတို့နှစ်ဦးအား ၁၇/၁ ဖြင့် အမှုဖွင့်ထားကြောင်း နမ့်ဆန်မြို့မ ရဲစခန်းမှူး ဒုဂျေမှူးသန်းဆွေမှ ပြောကြားခဲ့သည်။(Marganar) (Military) (TheLadies) (Irrawaddy)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် သျှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အစည်းအဝေး၌ မြန်မာ့တပ်မတော် နှင့် သျှမ်းပြည်တပ်မတော် SSPP/SSA စစ်ရေးအငြင်းပွားနေသည့် မိုင်းရှူးနယ်အတွင်း ကားလမ်းဖောက်လုပ်ရေး စီမံကိန်းနှင့်ပတ်သက်၍ မိုင်းရှူးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂) သျှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်အမတ် ဒေါ်နန်းကောင်ခမ်း က အဆိုပြု မေးမြန်းရာ "သျှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ မသိရှိရဘဲ တပ်မတော် ဘက်မှ စီစဉ်နေခြင်းသာဖြစ်သည်"ဟု သျှမ်းပြည်နယ် အစိုးရ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးက ပြောခဲ့သည်။ (PangLong)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက်နေ့စတင်၍ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ လားရှိုးမြို့နယ်၊ ဟူးမွန်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ခေးခမ်းကျေးရွာမှ တောင်သူများ လုပ်ကိုင် စားသောက်နေသော တောင်ယာစိုက်ခင်း ၈ က ၂၀၀ ကို သိမ်းဆည်း၍ တပ်မတော်က ဆင်တောင်ဂေါက်ကွင်း ကို တိုးချဲ့နေသဖြင့် ဒေသခံများ အခက်အခဲများဖြစ်ပေါ်နေသည်။ (Irrawaddy)</p>	<p>TNLA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>KIA-TMT မိုင်း</p> <p>၁၇/၁</p> <p>SSPP/SSA-TMT စစ်ရေးတင်းမာမှု လွှတ်တော်</p> <p>HR-Violation</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ချင်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p>

<p>ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့၌ ဒီဇင်ဘာလ ၄ ရက်မှ ၆ရက်နေ့အထိကျင်းပခဲ့သော အကြောင်းအရာအလိုက် ပြည်ထောင်စု အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်သည့် ကရင်ပြည်နယ် အရပ်ဖက် လူ့အဖွဲ့အစည်းများဖိုရမ်မှ ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ပြန်လည်နေရာချထားရေး၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် လူမှုဖွံ့ဖြိုးရေး ဆိုင်ရာကဏ္ဍသုံးခုမှ အခြေခံမူ (၇၃)ချက်နှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ဆိုင်ရာ စီးပွားရေးနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာအခြေခံမူ (၁၂)ချက်ပါ စာတမ်းနှစ်စောင်ကို ဆွေးနွေး အတည်ပြုနိုင်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ အရပ်ဘက်အဖွဲ့ဖိုရမ်သို့ ကရင်ပြည်နယ်ရှိ ဖားအံ၊ မြဝတီ၊ ကော့ကရိတ်၊ ဖာပွန် ခရိုင်လေးခု၊ မြို့နယ် ၇ ခုမှ အရပ်ဖက်ကိုယ်စားလှယ် ပေါင်း ၂၀၀ ကျော် တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး တစ်မြို့နယ်လျှင် ကိုယ်စားလှယ် (၅) ဦးဖြင့် ကိုယ်စား လှယ်ပေါင်း ၃၅ ဦးကိုစေလွှတ်ရန် ရွေးချယ်အတည်ပြုခဲ့သည်။ (KIC)</p>	<p>အကြောင်းအရာ အလိုက် အမျိုးသား အဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ</p>	<p>ကရင်</p>
<p>ဒီဇင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့မှ စတင်၍ ၈ ရက်နေ့အထိ ရန်ကုန်မြို့၊ ဂရင်းဟေးလ် (Green Hill Hotel)၌ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း ၈ ဖွဲ့ (NCA-S-EAO) အဖွဲ့ဝင်များသည် ၂၁ ရာစု ပင်လုံအစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေးသည့် အချက်အလက်(၅) ဖြစ်သည့် မြေယာနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကာဏှ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကို စတင်ကျင်းပခဲ့သည်။ (Taifreedom)</p>	<p>NCA-S-EAO ၂၀ ပင်လုံအကြို</p>	<p>ရန်ကုန်</p>
<p>ဒီဇင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့ နံနက် ၁၀နာရီ တွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် နော်ဝေနိုင်ငံအခြေစိုက် Rafto Foundation for Human Rights ၏ အမှုဆောင်အရာရှိဖြစ်သူ Mr. Jostein Hole Kobbeltvedt နှင့် Norwegian Burma Committee (NBC Myanmar)၏ ညွှန်ကြားရေးမှူးဖြစ်သူ Mr. Audun တို့နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စတို့နှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (StOffice) (MOI)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>နေပြည်တော်</p>
<p>ဒီဇင်ဘာလ ၆ရက်နေ့ နံနက် (၁၁)နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ကုလသမဂ္ဂယာယီဌာနညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (UNDP)၏ ယာယီဌာနကိုယ်စားလှယ် Mr. Knut Ostby တို့နှင့်တွေ့ဆုံပြီး ရခိုင်ဒေသတွင် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ အထောက်အပံ့များ ကူညီပေးနိုင်ရန်အတွက် ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲသို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၊ စီးပွားရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်မိုးထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (StOffice) (Mizzima) (MOI)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>နေပြည်တော်</p>
<p>လာမည့် ဇန်နဝါရီလအတွင်း ကျင်းပမည့် တတိယအကြိမ်မြောက် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- ၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံသို့ တက်ရောက်ရန် ဖိတ်ကြားလျှင် နာဂအမျိုးသားဆိုရှယ်လစ်ကောင်စီ-ကပ်ပလန်(NSCN-K) အနေဖြင့် တက်ရောက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း NSCN-K ဗဟိုကော်မတီဝင် ဦးကျော်ဝင်းဆွေက ပြောခဲ့သည်။ (Irrawaddy)</p>	<p>၂၁ ပင်လုံ အစည်းအဝေး</p>	<p>ချင်း</p>
<p>ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက်တွင် တနင်္သာရီတိုင်း ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ JMC-S (တနင်္သာရီ) သည် ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ကျွန်းစုမြို့နယ်သို့ သွားရောက်၍ ဒေသခံပြည်သူလူထုနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး တွေ့ဆုံပွဲသို့ ကဘင်းချောင်းကျေးရွာနှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ ဒေသခံ (၂၅၀) ခန့် ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (JMC)</p>	<p>JMC-S</p>	<p>တနင်္သာရီ</p>
<p>ဒီဇင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်၌ ပြုလုပ်သော ၂၀၁၇ ခုနှစ် မြန်မာနိုင်ငံ ဘိန်းစိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်မှု စစ်တမ်း အစီရင်ခံစာ ထုတ်ပြန်အပြီး မီဒီယာတွေ့ဆုံပွဲတွင် တရုတ်နိုင်ငံ ယူနန်အစိုးရ အနေဖြင့် မူးယစ် တိုက်ဖျက်ရေး စာချုပ် ချုပ်ဆိုလိုပါက မြန်မာ အစိုးရနှင့်သာ ချုပ်ဆိုသင့်ပြီး 'ဝ' ပြည် သွေးစည်း ညီညွတ်ရေး တပ်မတော် (UWSA) နှင့် တိုက်ရိုက် ချုပ်ဆိုခြင်းသည် ၂ နိုင်ငံကြား နားလည်မှု လွှဲမှားနိုင်ကြောင်း မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ယာယီ ရဲမှူးချုပ် မြမောင်မှ သတင်းထောက်များအား ပြောခဲ့သည်။ (Irrawaddy)</p>	<p>၀-တရုတ်- အစိုးရ</p>	<p>နေပြည်တော်</p>
<p>ဒီဇင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် ရက္ခိုင့်တပ်မတော် (AA) ၏ စစ်ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် ထွန်းမြတ်နိုင်မှ ရခိုင်ပြည်နယ် အတွင်း ဖြစ်ပွားသည့် အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှု ဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သတ်သောပြောကြားချက်များ (Irrawaddy)</p>	<p>AA</p>	<p>ရခိုင်</p>
<p>ဒီဇင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာဧည့်ခန်းမဆောင်၌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းသည် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ၊ ဂျီနီဗာမြို့အခြေစိုက် Geneva Centre for the Democratic Control of Armed Forces(DCAF) ညွှန်ကြားရေးမှူး Ambassador Mr. Thomas Guerber ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးဝင်းနှင့်အတူ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ကြည်း)မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြပြီး (DCAF) ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့်အတူ DCAF ၏ အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ အကြီးအကဲ Dr. Albrecht Schnabel နှင့် တာဝန်ရှိသူတို့တက်ရောက်ခဲ့သည်။ DCAFမှ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး DDR ၊ SSR လုပ်ငန်းစဉ် သင်တန်းများပို့ချသွားမည့်အခြေအနေများလုံခြုံရေး ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>နေပြည်တော်</p>

	<p>မြိုင်တင်သွားမည့် အခြေအနေများ၊ အကြံဉာဏ်နှင့် နည်းပညာအချက်အလက်များ ပံ့ပိုးကူညီသွားမည့် အကြောင်းများ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (Military) (Military Eng Version) (MOI)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့ နက်ပိုင်းတွင် အမေရိကန်သံရုံးမှ ပထမအတွင်းဝန် Mr. David Galbraith ဦးဆောင်သော သံရုံးဝန်ထမ်း များနှင့် ဗြိတိန်နိုင်ငံ၊ ဩစတြေးလျနိုင်ငံနှင့် ECHO ရုံးများက သံတမန်များသည် စစ်တွေ့မြို့မှ မောင်တော ဒေသသို့ ရောက်ရှိလာပြီး ဒေသခံ များနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (MOI)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ရခိုင်</p>
<p>၇.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ဒီဇင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့၊ ညနေ ၃ နာရီခန့်တွင် ပူတာအိုမြို့နယ် ဆွပ်ပရီယန် ကျေးရွာအနီးရှိ ကချင်လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (KIA) ကေအိုင်အေ တပ်စခန်းငယ်တစ်ခုဖြစ်သော ရှိန်ကပ်(Shingkap post) အား မြန်မာတပ်မတော်မှ လာရောက် ပစ်ခတ်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အတွက် နာရီပတ်ခန့်ကြာ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး လီဒိုလမ်းမ လပါးကျေးရွာအနီး နောင်ခမ်းတောင်တွင်လည်း မွန်းလွဲ ၁ နာရီအချိန်ခန့်တွင် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်းကေအိုင်အေ ဝိုင်းမှူးချုပ်တစ်ဦးမှ ပြောခဲ့သည်။ (Kachinwavesnews)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် "ပုညာဝရွာ"အနောက်ဖက်တောင်တန်း (အုန်းသီးဝ နှင့် ပကာဝရွာအကြား)၌ မြန်မာတပ်မတော်နှင့် ရက်ရှင်တပ်မတော် (AA) တို့ နံနက်(၇)နာရီတွင်တစ်ကြိမ်၊ နံနက်(၁၀)နာရီ(၃၀) မိနစ်တွင်တစ်ကြိမ်၊ ညနေ(၃)နာရီ(၃၀)မိနစ်တွင်တစ်ကြိမ် တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (TheArakanArmy)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့အနီး ဘေလီတံတားအောက်မှာ တွေ့ရှိသည့် လက်လုပ်မိုင်းနှစ်လုံးအား တပ်မတော်မှ ဖယ်ရှားရှင်းလင်းခဲ့ပြီး၊ အဆိုပါ မိုင်းများသည် ရက်ရှင်တပ်မတော် (AA) အဖွဲ့မှ ထောင်ထားသည့် လက်လုပ်မိုင်းများ ဖြစ်ကြောင်း ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးက သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (DVB) (Mizzima) (Military) (RFA)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့အထိ ထိုင်းနိုင်ငံ မဲဆောက်မြို့၌ ပြုလုပ်နေသည့် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားကြသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေး အပစ်ရပ် ၈ ဖွဲ့မှ ခေါင်းဆောင်များ သည် EAO များအတွက် လုံခြုံရေးကဏ္ဍနှင့်ပတ်သက်၍ မူဝါဒ တစ်ခုရရှိရန် အတွက် အစည်းအဝေးကျင်းပခဲ့သည်။ လက်နက်ဖြတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စ DDR အပါအဝင် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာပြန်လည်ပေါင်းစည်းခြင်းကိစ္စကို တပ်မတော်နှင့် အလွတ်သဘောစတင် ဆွေးနွေးရန် ပြင်ဆင်နေကြောင်း တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) လက်မှတ် ထိုးရှစ်ဖွဲ့မှကိုယ်စားလှယ် ဝိုင်းမှူးကြီးခွန်ဥက္ကဋ္ဌာမှ ပြောသည်။(NMG) (TheLadies) (7day)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိနေသည့် ရုရှားရေတပ်ပစ်ခတ်ရေယာဉ်စုမှ စစ်ရေယာဉ် - Admiral Pantelev အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် Rear Admiral Eduard E.Mikhaylov ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် တပ်မတော်(ရေ)မှ စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်(ရေ) ဝိုင်းချုပ် မိုးအောင် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အရာရှိကြီးများတို့သည် ဧရာဝတီရေတပ်စခန်း ဌာနချုပ်၊ အရာရှိရိပ်သာ၌ နှစ်နိုင်ငံရေတပ်များ၏ ရေကြောင်းလုံခြုံမှုအကြောင်းများ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (Popular) (Military)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်တွင် ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေး ကောင်စီသည် မြန်မာ့အရေးကို အထူးအစည်းအဝေး၌ အတည်ပြုခဲ့သော အချက်အလက်ရှာဖွေရေးအဖွဲ့ (Fact Finding Mission) ကို လာရောက်ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုရန် တိုက်တွန်း ချက်အပါအဝင် ဆုံးဖြတ်ချက် မူကြမ်းကို အတည်ပြုသည့်အပေါ် ဦးဖော်ဌေးမှယင်းဆုံးဖြတ်ချက်ကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် မလိုကြောင်း တုံ့ပြန်ပြောဆိုခဲ့သည်။ (7day)</p>	<p>KIA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>TMT-AA တိုက်ပွဲ</p> <p>မိုင်း</p> <p>NCA-S-EAO အစည်းအဝေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ကချင်</p> <p>ချင်း</p> <p>ရခိုင်</p> <p>ထိုင်း</p> <p>ဧရာဝတီ</p> <p>ဂျီနီဗာ</p>

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့ [Burma Monitor]
ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ် ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း၊ အတွဲ(၁)၊ ဒီဇင်ဘာ၊ ၂၀၁၇

<p>၈.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ဒီဇင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့ နံနက် ၁၀ ကျော်တွင်ရခိုင်ပြည်နယ် မြေပုံမြို့နယ် မိုင်တိုင်အမှတ် ၄၅ မိုင် ၇ ဖာလုံအတွင်း တပ်မတော်ကား ၄ စီး ဖြတ်သွားစဉ်တွင် မိုင်းပေါက်ကွဲမှု တခု ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး တပ်သား ၄ ဦးထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သည်။ ယင်းယာဉ်တန်း မဖြတ်မီအချိန်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီး ဦးညီပု လိုက်ပါလာသည့် ယာဉ်တန်းလည်း ဖြတ်သန်းသွားခဲ့သည်။ (RFA) (Irrawaddy)</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ နမ့်ဆန်မြို့နယ် မြို့မရဲစခန်း၌ တပ်မတော်ဘက်မှ TNLA အဖွဲ့နှင့် ဆက်စပ်မှုရှိသည်ဟုဆိုကာ မန်ကန်ရွာနေ ဒေသခံ ဦးကျော်ခိုင်(ခ)အိုက်မြိုင်ကိုနှင့် ဟိုက်တန်ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမိုးကျော်တို့အား ပုဒ်မ ၁၇/၁ဖြင့် အမှုလာရောက်ဖွင့်ထားကြောင်း နမ့်ဆန်မြို့မ ရဲစခန်းမှူး ဒုဂဲမှူးသန်းဆွေက အတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။ (Marnagar New)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက်နေ့စတင်၍ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ လားရှိုးမြို့နယ်၊ ဟူးမွန်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ခေးခမ်းကျေးရွာမှ တောင်သူများ လုပ်ကိုင်စားသောက်နေသော တောင်ယာစိုက်ခင်း ၈က ၂၀၀ ကို သိမ်းဆည်း၍ တပ်မတော်က ဆင်တောင်ဂေါက်ကွင်း ကို တိုးချဲ့နေသဖြင့် ဒေသခံများ အခက်အခဲများ ကြုံတွေ့နေရသည်။ အဆိုပါ ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး လားရှိုးခရိုင် လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ ပြန်လည်စိစစ်ရေးကော်မတီ၏ တာဝန်ရှိသူလည်းဖြစ်သူ အမျိုးသားလွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် စိုင်းဝမ်းလှိုင်ခမ်းက ဂေါက်ကွင်း တိုးချဲ့မှု မလုပ်သင့်ကြောင်း၊ တောင်သူများကို ပြန်လည်စွန့်လွှတ်ပေးသင့်ကြောင်း ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလက ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီး ပြည်နယ်သို့ တင်ပြထားသော်လည်း ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက် ထိ တစ်ခုတည်း အကြောင်းပြန်ကြားမှု မရှိသေးကြောင်း ရှင်းပြသည်။ (Irrawaddy)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် အမေရိကန်-အာဆီယံ စီးပွားရေးကောင်စီမှ Senior Vice President နှင့် Regional Managing Director ဖြစ်သူသံအမတ်ကြီး Michael Michalak ဦးဆောင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတို့အကြား ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်ဝင်း၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဦးအောင်ထူးနှင့် နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (StOffice) (MOI) (Eleven) (TheLadies)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပခဲ့သော အမှတ်စဉ်(၁၉) နည်းပညာတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်း သင်တန်းဆင်းဂုဏ်ပြုစစ်ရေးပြ အခမ်းအနားသို့ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မင်းအောင်လှိုင် ပြောကြားခဲ့သော မိန့်ခွန်း (Frontier) (Military) (MOI)</p>	<p>မိုင်း</p> <p>၁၇/၁</p> <p>TMT မြေယာ လွတ်တော်</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် မိန့်ခွန်း</p>	<p>ရခိုင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>ပြင်ဦးလွင်</p>
<p>၉.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ဒီဇင်ဘာလ(၉)ရက်၊ နံနက်(၁၁)နာရီတွင် အိန္ဒိယ-မြန်မာနယ်စပ်အနီး ရှိ "မြိတ်ဝ"အနောက်တောင် ကြောတလျှောက် မြန်မာစစ်တပ်နှင့် ရခိုင်တပ်မတော် တို့ တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (NAB)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်နေ့တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့၌ NCA လက်မှတ်ထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များ၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးရေးအတွက် အချက် ၈ ချက် ညှိနှိုင်းနေသည့် ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသားများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ UNFC နှင့် NCA နည်းလမ်းဖြင့်မဟုတ်ပဲ အခြားနည်းလမ်းဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို ရယူမည်ဟု ကြေညာထားသော ပြည်ထောင်စု နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီ FPNC တို့ အလွတ်သဘောတွေ့ဆုံခဲ့ကြသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ကချင်လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ (KIO/KIA) ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးအင်ဘန်လ၊ NCA လက်မှတ်ထိုးထားသည့် ရှမ်းပြည်ပြန်လည် ထူ ထောင်ရေးကောင်စီ (RCSS) ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးယွက်စစ်နှင့် UNFC မှ ခေါင်းဆောင် အချို့ ပါဝင်ခဲ့သည်။ (7day) (NMG)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ကချင်ပြည်နယ်၊ ဖားကန့်မြို့နယ်၊ ကာမိုင်းမြို့၊ ဝါရာဇွပ်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ရှုဒုဇွပ်ကျေးရွာနေ အောင်တိုး(ဘ) ဦးအောင်ထွန်းသည် အဆိုပါ ကျေးရွာ၏အနောက်တောင်ဘက် ၂ မိုင်ခန့် အကွာ၌ ဟင်းသီးဟင်းရွက်ခူးနေစဉ် နင်းမိုင်းတစ်လုံး နင်းမိပေါက်ကွဲသဖြင့် ၎င်း၏ ဝဲ/ယာခြေဖဝါး မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ပြီး ဘန်ကောက်ကျေးရွာတိုက်နယ်ဆေးရုံသို့ တက်ရောက်ဆေးကုခဲ့သည်။ (Military)</p>	<p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>NCA-S-EAOs</p> <p>မိုင်း</p>	<p>ချင်း</p> <p>ထိုင်း</p> <p>ကချင်</p>
<p>၁၀.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ဒီဇင်ဘာလ(၁၀)ရက်နေ့တွင် နံနက် (၁၁) နာရီ (၅၀) မိနစ် မှစ၍ အိန္ဒိယ-မြန်မာ နယ်စပ်အနီးရှိ "မြိတ်ဝ" အနောက် တောင်ကြောတလျှောက်၌မြန်မာတပ်မတော်နှင့်ရခိုင်တပ်မတော်တို့တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့သည်။တိုက်ပွဲကြောင့် မြိတ်ဝရွာရှိနေအိမ်အချို့ ပျက်စီးခဲ့ပြီးယခုအချိန်၌မြိတ်ဝတစ်ရွာလုံး စစ်ပွဲရှောင်အဖြစ် တိမ်းရှောင်ခဲ့ကြပြီးဖြစ်သည်။ (NAB)</p>	<p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p>	<p>ချင်း</p>

	<p>ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီခန့်တွင် ကချင်ပြည်နယ်၊ မိုးညှင်းမြို့၊ အောင်သပြေ အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်နေ ဦးသိန်းလွင်သည် မိုးညှင်းမြို့၏ အရှေ့တောင်ဘက် ၅ မိုင်ခန့်အကွာရှိ ကြိမ်တောအတွင်း ကြိမ်ခတ်ရန်သွားရောက်စဉ် တိုက်ခိုင်း တစ်လုံးတိုက်မိ ပေါက်ကွဲပြီး မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ကာ မိုးညှင်းပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ တက်ရောက် ဆေးကုသမှု ခံယူလျက်ရှိသည်။ (Military)</p> <p>၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့ ည ၉:၀၀ နာရီအချိန်တွင် သျှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း ကျောက်မဲခရိုင် နမ့်ဆန်မြို့နယ် ကျောက်ဖြူကျေးရွာအုပ်စု ကျောက်ဖြူ ကျေးရွာ၌ ကျောက်ဖြူကျေးရွာဒေသခံ လင်မယား နှစ်ဦးသည် မိုင်းအိုက်ယု အသက် (၄၆) နှစ် နှင့် လွေးကြာန အသက် (၄၀) နှစ်တို့ လင်မယားနှစ်ဦး မိုင်းထိ၍ လင်မယား ၂ ဦး သေဆုံးခဲ့သည်။ (Taifreedom)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခန့်တွင် တနိုင်းမြို့နယ်၊ စံပြကျေးရွာ အမှတ် ၃ ရပ်ကွက်နေ မောင်သန်းဌေး၊ ဦးအောင်နိုင်ထွန်းနှင့် ဦးမောင်ဇော်တို့ သုံးဦးသည် အဆိုပါကျေးရွာ၏ အနောက်တောင်ဘက် ၄ မိုင်ခန့်အကွာရှိ ချောင်းသို့ ငါးရှာရန်သွားရောက်စဉ် နှင်းမိုင်းတစ်လုံးအား မောင်သန်းဌေး က နှင်းမိပေါက်ကွဲပြီး ၎င်းတို့သုံးဦး၌ မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာများ အသီးသီးရရှိခဲ့ကာ မြစ်ကြီးနား ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ တက်ရောက် ဆေးကုသမှု ခံယူခဲ့သည်။ (TheLadies) (Military)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင်နီပေါနိုင်ငံသို့ရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် နီပေါတပ်မတော်ကြည်းတပ်ဦးစီးချုပ် Gen. Ranjendra Chhetri တို့အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (Military)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ဖိုးစိန်လမ်းရှိ ဂရင်းဟေးလ်ဟိုတယ်၌ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် သုတေသနအသင်း (CDES) မှ ကြီးမှူး၍ ငြိမ်းချမ်းရေးဖိရမ် ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါ ငြိမ်းချမ်းရေးဖိရမ်တွင် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) အတွင်းရေးမှူး အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာဆလိုင်လျှန်မှန်းက ဦးဆောင်ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်စိုး၊ ပအိုဝ်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ချုပ် (PNLO) ဦးဆောင်နာယက ဗိုလ်မှူးကြီးခွန်ဥက္ကာ၊ မြန်မာငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် လုံခြုံရေးသိပ္ပံကျောင်း၏ အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာ ဒေါ်ခင်မမမျိုးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်တပ်ဦး (ABSDF) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ရဲဘော်မျိုးဝင်းတို့က ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (MonNews) (7day)</p> <p>တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်အခတ် ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA)လက်မှတ်ရေးထိုးရေး အစိုးရနှင့် ဆက်လက်ညှိနှိုင်းနိုင်ရန် ကိစ္စအပါအဝင် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်များ ချမှတ်ရန် UNFC ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် အစည်းအဝေးကို ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်း မိုင်၌ ကျင်းပရာ ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်တွင် အစည်းအဝေးပြီးဆုံးခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် နည်းလမ်းဆက်လက်ရှာဖွေမည် ဟု ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် အဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်ချုပ်ဘီထူးမှ ပြောသည်။ (7day)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်မြို့နယ် အံဖကြီးကျေးရွာ ဘုန်းကြီးကျောင်း၌ကရင်လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များနှင့် အစိုးရတို့အကြား လတ်တလော ဖော်ဆောင်နေသည့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စများကို သိရှိနိုင်ရန် ကရင်ပြည်နယ်အဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာပူးတွဲစောင့်ကြည့် ရေးကော်မတီ(JMC-S) နှင့် ဒေသခံလူထုတို့ တွေ့ဆုံပွဲတစ်ရပ်ကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲတွင် JMC-S ကော်မတီဝင်နှင့်အဖွဲ့များ၊ ကော့ကရိတ်မြို့နယ်ရှိ ဒေသခံ တာဝန်ရှိသူနှင့် ရပ်မိရပ်ဖိများ၊ ကျေးရွာများမှ ဒေသခံများအပါအဝင် စုစုပေါင်း ၄၀၀ ဝန်းကျင် တက်ရောက်ခဲ့ပြီး တွေ့ဆုံပွဲကို နံနက် ၉ နာရီ၌ စတင်ကာ ၁၂ နာရီတွင် ပြီးဆုံးခဲ့သည်။ (KIC)</p>	<p>မိုင်း</p> <p>မိုင်း</p> <p>မိုင်း</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>Peace Fourm</p> <p>UNFC အစည်းအဝေး</p> <p>JMC-S</p>	<p>ကချင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ကချင်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>ထိုင်း</p> <p>ကရင်</p>
<p>၁၁.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက် ညနေ ၃ နာရီ ၅၅ မိနစ်ခန့်တွင် ကချင်ပြည်နယ်၊ ဗန်းမော်မြို့နယ်၊ ကောင်း တုံကျေးရွာ၏ အနောက်ဘက် မီတာ ၁၅၀၀ ခန့်အကွာ၌ ရီမိုင်းတစ်လုံး တွေ့ရှိကြောင်း သတင်းအရ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ကျေးရွာ တာဝန်ရှိသူများက တပ်မတော်စစ်ကြောင်းထံ သတင်းပို့၍ မိုင်းတွေ့ရှိသည့် နေရာအနီးတစ်ဝိုက်မှ လူများအား ရှင်းလင်းနေစဉ် ပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ကောင်းတုံကျေးရွာနေ ဦးယောရှုနှင့် ဦးမီးခေးတို့ နှစ်ဦးအား မိုင်းစထိမှန် ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့သည်။ အဆိုပါ မိုင်းထိလူနာများသည် ဗန်းမော် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ တက်ရောက် ဆေးကုသမှု ခံယူခဲ့သည်။ (Military) (TheLadies)</p> <p>အပစ်ရပ် လက်မှတ်ထိုးရေးအတွက် ငြိမ်းရေးကော်မရှင် (PC) နှင့် ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) တို့ဆွေးနွေး၍ မပြေလည်သေးသည့် အသုံးအနှုန်းများနှင့် ပတ်သက်ပြီးဆွေးနွေးရန် နိုင်ငံတော်အဆင့် ဆုံးဖြတ်ချက်ချနိုင်သူများ ဖြစ်ကြသည့် အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်တို့နှင့် တွေ့ဆုံနိုင်ရန်ကြိုးပမ်းနေကြောင်း UNFC ၏ထုတ်ပြန်စာတွင် ဖော်ပြထားခဲ့သည်။ (Mizzima) (UNFC Statement) (ArakanArmy) (MonNews)</p>	<p>မိုင်း</p> <p>UNFC</p>	<p>ကချင်</p> <p>ထိုင်း</p>

	<p>ရှမ်းလူမျိုးအလိုက် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ အတွက် အကြိုလူထုဆွေးနွေးမှုကို ရှမ်းပြည်ညီညွတ်ရေးကော်မတီ (CSSU)က ကြီးမှူး၍ ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်ကစတင်ကာ ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့တွင် ငါးရက်ကြာ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် လူဦးရေ ရာဂဏန်းခန့် တက်ရောက်နေကာ ဒေသတွင်း အကျိုးရှိနိုင်ရန်၊ အားလုံးတန်းတူညီမျှသည့် အခွင့်အရေးများ ရရှိနိုင်ရန် စသည့် ကဏ္ဍခင်းရပ်နှင့်ပတ်သက်၍ လူ ထုသဘောထားများ ရယူမည်ဖြစ် ကြောင်း CSSU အတွင်းရေးမှူး အဖွဲ့ဝင်များက ပြောကြားသည်။ (7day) (TheLadies)</p> <p>ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်နေ့တွင် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) ကတိကဝတ်များ အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးကို မမှီဝဲမသန် ရပ်တည်ဖော်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း NCA ရေးထိုးထားသည့် ပအိုဝ်းအမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ချုပ် (PNLO) ဗဟိုကော်မတီမှ (၆၈) နှစ်မြောက် ပဒေသရာဇ်စနစ် ဆန့်ကျင်တော်လှန်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ရာတွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Eleven)</p> <p>နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ဟာ ရေညီလာခံ တက်ရောက်လာကြသည့် တီမောလက်စ်တေ၊ ဂျပန်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့မှ ကိုယ်စားလှယ်တွေကို သီးခြားစီတွေ့ဆုံခဲ့သည်ဟု နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ တီမောလက်စ်တေနိုင်ငံ သမ္မတဟောင်း၊ ဝါရင့်ဝန်ကြီးနဲ့ အမျိုးသားလုံခြုံရေးအကြံပေး ငြိမ်းချမ်းရေး နိဗ္ဗာန်ဆရာတော် ဟိုဆေးရာမိုဗ် ဟော်တာ၊ ဂျပန်နိုင်ငံ မြေယာ၊ အခြေခံအဆောက်အအုံ၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ခရီးသွားလာရေး ဝန်ကြီး ကိုအိချိနဲ့ အိန္ဒိယနိုင်ငံ အိုးအိမ်နှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဝန်ကြီး သျှီဟာဒစ်ဆင်းဂိုပူရီတို့ ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့များနှင့် တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဂျပန်အဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အခြေခံအဆောက်အအုံ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် မြန်မာ- ဂျပန် နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိတဲ့ စီမံကိန်းများနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးခဲ့ကြတယ်။ အိန္ဒိယကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နဲ့ တွေ့ဆုံရာမှာတော့ နှစ်နိုင်ငံ ရင်ဆိုင်နေရတဲ့ တူညီတဲ့ စိန်ခေါ်မှုများကို ပူးပေါင်းဖြေရှင်းဖို့၊ နှစ်နိုင်ငံ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ အချင်းချင်း ပိုမိုပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေးကိစ္စရပ်များအပေါ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (DVB)</p>	<p>လူမျိုးအလိုက် အမျိုးသား အဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ</p> <p>Statement</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>တီမော</p>
<p>၁၂.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>သျှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (TNLA) တပ်မဟာ (၂) လက်အောက်ခံ နယ်မြေ တပ်ရင်း (၇၁၇) လုပ်ရှားနေမြေအတွင်း ကျောက်မဲခရိုင် နောင်ချိုမြို့နယ် ဒိုးပင်ကျေးရွာအုပ်စု ဒေသခံများအား TNLA မှ ညအိပ်ညနေ ဧည့်သည်များအား လက်မခံရန်နှင့် လက်ခံပါက ပြစ်ဒဏ်အနေနှင့် တစ်ရွာလျှင် တပ်သားသစ် ၁၀ ယောက် ကောက်ခံမည်ဟု စာပေးပို့ မြှမ်းခြောက်ခဲ့ကြောင်း၊ လက်ခံထားသည်များ ရှိပါက ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထားပြီး နေထိုင်မှုမရှိစေရန်လည်း ညွှန်ကြားထားကြောင်း RCSS ပိုင် Taifreedom သတင်းဌာနမှ ဖော်ပြခဲ့သည်။ (Taifreedom)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၁၂ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ Green Hill ဟိုတယ်၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ENAC အဖွဲ့၏ အနာဂတ် ဖက်ဒရယ် ဒီမိုကရေစီ ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်လျှင် အခြေခံသင့်သော ကဏ္ဍအလိုက် မူဝါဒ အကြံပြုချက်များ (မူကြမ်း)- ဒုတိယအကြိမ် စာအုပ်မိတ်ဆက်ပွဲ အခမ်းအနား ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ (TheLadies) (7day)</p> <p>ဒီဇင်ဘာလ ၁၂ ရက်နေ့ ညပိုင်း ၉ နာရီ ၄၅မိနစ်တွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်သည် ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ရှင်ဖိုအာဘေး၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ဂျပန်နိုင်ငံ တိုကျိုမြို့သို့ ANA 814 ခရီးသည်တင် လေယာဉ်ဖြင့် ထွက်ခဲ့သည်။ သမ္မတ ဦးထင်ကျော်သည် ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ရှစ်ရက်ကြာနေ ထိုင်မည်ဖြစ်သည်။ (7day) (PresidentOffice) (MOI)</p>	<p>HR-Violation</p> <p>EANC</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>ဂျပန်</p>
<p>၁၃.၁၂.၂၀၁၇</p>	<p>မြန်မာပြည်အခြေစိုက် ရိုက်တာသတင်းဌာနက သတင်းထောက် ကိုသက်ဦးမောင် (ခေါ်) ဝလုံးနှင့် ကိုကျော်စိုးဦး (ခေါ်) မိုးအောင် တို့၏ လက်ထဲမှာ မောင်တောမြို့နယ် လုံခြုံရေး ရဲတပ်ဖွဲ့အစီရင်ခံစာ မိတ္တူ တချို့ တွေ့ရှိခဲ့သောကြောင့် ဟုဆိုကာ ထောက်ကြံ့ရဲစခန်းမှာ အစိုးရ လျှို့ဝှက်ချက်များ အက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃ နဲ့ အမှုဖွင့် စစ်ဆေးခဲ့သည်။ (BBC)</p>	<p>သတင်း လွတ်လပ်ခွင့်</p>	<p>ရန်ကုန်</p>